

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Tuesday, 19 October 1971

• 1112

[Text]

The Chairman: Gentlemen, I see a quorum. Our order of reference for Thursday, October 14, 1971 is as follows:

That Bill S-19, An Act respecting the Royal Victoria Hospital, be referred to the Standing Committee on Miscellaneous Private Bills and Standing Orders.

Alistair Fraser,

The Clerk of the House of Commons.

I shall call upon Mr. Allmand to introduce Mr. Paul Hutchison to the Committee.

Mr. Allmand: This morning we have, Mr. Chairman, Mr. Hutchison, Q.C. who is a member of the law firm McMaster, Meighen, Minnion, Patch and Cordeau. He is replacing this morning Mr. D. R. McMaster, Q.C., who is absent because of illness and he will explain the bill. We also have with us Mr. Douglas MacDonald who is the Executive Director of the Royal Victoria Hospital and he with Mr. Hutchison will answer questions that you have in respect of the bill, after Mr. Hutchison has given a brief description of the purpose of the bill.

Mr. Hutchison (Member of McMaster, Meighen, Minnion, Patch and Cordeau): Mr. Chairman and gentlemen, this is a bill to amend the charter of the Royal Victoria Hospital which is now 84 years old and has never been changed. It is out of date in many respects.

When Lord Strathcona and Lord Mount Stephen in 1887 gave \$1 million to found the hospital it was a magnificent gift, but Montreal was small in those days, less than 250,000 people. Since then the public of Montreal has given \$35 million to the hospital. Under Section 92 of the British North America Act, in a hospital such as the Royal Victoria, the provincial laws apply, the Quebec Hospitals Act. We want to comply with that act as the greater part of our funds come from Quebec. Quebec knows what we are doing and are happy with it, and we now come before you to have the bill approved.

We are asking for extensive amendments. For instance, Section 1 of the present charter provides for branches in Alberta and Ontario. The hospital has never had any branches and has no intention of having any branches.

Section 2 is the section dealing with the governors. It provides for 15 governors, 7 of whom are *ex officio*, the Mayor of Montreal, the President of the CPR, the President of the Bank of Montreal, the President of the Board of Trade, the Chief Officer of the Grand Trunk Railway and so on. These are all very busy men and have not been able to attend meetings. For example, in the 26-year period up to 1969, there were 332 meetings of the governors and the Mayor of Montreal, only one mayor, ever attended and only for 9 meetings out of the 332, and similarly the President of the CPR only 36, and so on.

Section 3 gives certain powers, but these are now given by the Quebec Hospitals Act.

Section 5 refers to associates of the hospitals. The hospital has never had any associates.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mardi 19 octobre 1971

[Interpretation]

Le président: Messieurs, je vois que nous avons le quorum. Notre ordre de renvoi du jeudi 14 octobre 1971 est rédigé comme suit:

Que le Bill S-19, Loi concernant l'hôpital Royal Victoria, soit déferée au comité permanent des bills privés en général et du règlement.

Le greffier de la Chambre des Communes,

Alistair Fraser.

Je donne la parole à M. Allmand afin qu'il présente au Comité M. Paul Hutchison.

M. Allmand: Nous avons parmi nous ce matin, monsieur le président, M. Hutchison, C.R., qui fait partie de la société de conseil juridique McMaster, Meighen, Minnion, Patch et Cordeau. Il remplacera ce matin M. D. R. McMaster, C. R., absent pour cause de maladie, et il nous expliquera le bill. Nous avons également parmi nous M. Douglas MacDonald, Directeur exécutif de l'Hôpital Royal Victoria qui répondra, avec M. Hutchison, aux questions que vous aurez à poser à propos du bill, dès que M. Hutchison nous aura brièvement communiqué l'objet de celui-ci.

M. Hutchison (de la Société McMaster, Meighen, Minnion, Patch et Cordeau): Monsieur le président, messieurs, le bill dont nous nous occupons vise à modifier la charte de l'Hôpital Royal Victoria, vieille de 84 ans et qui n'a jamais été modifiée. Cette charte est périmée en bien des points.

Lorsque Lord Strathcona et Lord Mount Stephen ont, en 1887, fait un don de \$1 million pour fonder l'hôpital, il s'agissait d'un magnifique présent, mais Montréal était alors une petite ville de moins de 250,000 habitants. Depuis lors, la population de Montréal a donné \$35 millions à l'hôpital. En vertu de l'article 92 de l'Acte de l'Amérique du Nord britannique, les lois provinciales et en l'occurrence la loi des hôpitaux du Québec, sont applicables dans le cas d'un hôpital comme l'hôpital Royal Victoria. Nous désirons nous conformer à cette loi dans la mesure où la plus grande partie de nos fonds proviennent du Québec. Le Québec connaît nos travaux et nous en fait gré et nous apparaissions maintenant devant vous afin que le bill soit approuvé.

Nous demandons l'introduction d'amendements importants. Par exemple, l'article 1 de la charte actuelle prévoit des succursales en Alberta et en Ontario. L'hôpital n'a jamais eu aucune succursale et n'a pas l'intention d'en avoir.

L'article 2 est l'article qui a trait aux directeurs. Il prévoit 15 directeurs, dont sept directeurs *ex-officio*, le maire de Montréal, le président de la compagnie de chemins de fer canadien pacifique, le président de la banque de Montréal, le président de la Chambre de commerce, le principal fonctionnaire de la compagnie de chemins de fer Grand Trunk etc. Ce sont là des hommes très occupés et qui n'ont pas été en mesure d'assister aux réunions. Par exemple, au cours des 26 années qui ont précédé 1969, il y a eu 332 réunions de directeurs et le maire de Montréal a été le seul à participer aux travaux, n'assistant toutefois